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 الشهادات الدراسية:
 
1-بكالوريوس –الجامعة المستنصرية –كلية الادارة والاقتصاد – قسم السياحة وادارة الفنادق -1999
2-ماجستير – الجامعة المستنصرية –كلية الادارةوالاقتصاد-قسم السياحة وادارة الفنادق-2002
3-دكتوراه – جامعة قناة السويس –جمهورية مصر العربية –كلية السياحة وادارة الفنادق -2013
4-شهادة المعهد البريطاني في اللغة الانكليزية – 2013

الخبرة الأكاديمية والتدريس:

1-عضو الهيئة التدريسية لكلية الادارة والاقتصاد 
2-مقرر قسم السياحة وادارة الفنادق في كلية الادارة والاقتصاد
3-عضواللجان الامتحانية في كلية الادارة والاقتصاد
4-عضو اللجنة التحضيرية لمؤتمر كلية الادارة والاقتصاد العاشر
5-عضو اللجنة التحضيرية لمؤتمر السياحة الاول في محافظة النجف
6- عضو الهيئة التدريسية لكلية العلوم السياحية
7-عضو اللجان الامتحانية في كلية العلوم السياحية
8-عضو لجنة الاستلال العلمي في كلية العلوم السياحية 
9-محاضر في كلية الرافدين الجامعة –قسم المحاسبة
 
المقررات الدراسية التي تم تدريسها:

- مباديء ادارة الاعمال
- مباديء الادارة الفندقية
- العلاقات العامة في القطاع السياحي والفندقي
- اللغة الانكليزية في القطاع الفندقي 
- مباديء  الادارة الاستراتيجية 
- مباديء ادارة الموارد البشرية 
-مباديء التسويق السياحي 

المنشورات العلمية

1- العلاقة بين العرض والطلب السياحي في محافظة النجف –مجلة كلية الادارة والاقتصاد –العدد72-لسنة2008
2- الاحصاء السياحي في العراق (الواقع والطموح)-مجلة كلية الادارة والاقتصاد –العدد الخاص بالمؤتمر العاشر -2010
3- نسب الاشغال الفندقي –مجلة كلية بغداد للعلوم الاقتصادية –العدد 35- لسنة 2012
4- الرؤية الاستراتيجية في المنظمات الفندقية –مجلة الجمعية العربية للسياحة –جمهورية مصرالعربية -2013
5- القيمة المدركة للخدمات الفندقية –مجلة الجمعية العربية للسياحة –جمهورية مصر العربية -2013
6- ادارة الجودة الفندقية الشاملة (المبررات والمتطلبات )-مجلة كلية الادارة والاقتصاد –العدد108-لسنة 2016
7- التدريب الفندقي واثره في تحقيق الميزة التنافسية –مقبول للنشر في مجلة كلية بغداد للعلوم الاقتصادية 
8- اثر ادارة المعرفة في رفع مستوى الابداع في المنظمات الفندقية –مقبول للنشر في مجلة بيت الحكمة
9- اثر خصائص بيئة المهمة في تحديد طبيعة الثقافة التنظيمية –مقبول للنشر في مجلة بيت الحكمة 
10- دور نظام معلومات الموارد البشرية الفندقي في اعادة تصميم الوظائف –مقبول للنشر في مجلة بيت الحكمة

تطوير المهارات:

1- المشاركة في مؤتمر السياحة الاول في محافظة النجف -2008
2- المشاركة في مؤتمر كلية الادارة والاقتصاد العلمي العاشر -2010
3- المشاركة في ندوة السياحة الدينية -2010
4- المشاركة في الندوة العلمية حول الازمة المالية العالمية -2010
5- المشاركة في مؤتمررابطة شركات السفرو السياحة العربية في شرم الشيخ -2013
6- المشاركة في مؤتمر رابطة الفنادق العربية في شرم الشيخ -2013
7- المشاركة في ندوة كلية العلوم السياحية حول الاهوار -2017

	













Curriculum Vitae
Assist .Prof.  Dr. Akram Abdulrahman Abdulkareem
Dean Assist for Scientific Affairs  
Mustansiriyah University – College of Tourism Sciences 
Mobile: +9647902733763
Email: akramabdulkareem @yahoo.com
EDUCATION:
 
1-B.Sc. Mustansiriyah University- College of Administration &Economy – Department  of Tourism and Hotels Management-1999
2- M.Sc. Mustansiriyah University- College of Administration &Economy – Department  of Tourism and Hotels Management-2002
3-Ph D. Suez Canal University –College of Tourism and Hotels Management –Egypt -2013.
 4- British council Diploma in the English Language -2013. 

 ACADEMIC /TEACHING EXPERIENCE:

1- Member of the Teaching Body in the College of Administration &Economy .
2- Member of the Examination Committee  in the College of Administration &Economy 
3- Member in the  Organizing Committee  of  Tourism Conference in AL-Najaf City.  
4- Member of the Teaching Body in the College of Tourism Sciences 
5- Member of the Examination Committee  in the College of Tourism Sciences
6- Member of the Quotation Committee  in the College of Tourism Sciences
7- Lecturer in Al-Rafidain College –Accounting Department. 

COURSES TAUGHT:

· -Principles of Business Administration  
· - Principles of Hotels’ Management
· - Public Relation In Hotels and Tourism Sector
· - English Language In Hotels Sector
· - Principles of Strategic Management
· -Principles of Human Resources 
· - Tourism Marketing 










PUPLICATIONS:
1- Relationship Between Supply and Demand of Tourism in AL-Najaf City, Administration &Economics Specified Magazine ,Issue 72 ,Year 2008.
2-  The Tourism &Hotels Statistics in Iraq (Reality and Ambition), Administration &Economics Specified Magazine , the 10TH Conference Issue  ,Year 2010.
3- Hotels Occupancy Percentage ,Journal of Baghdad College of Economic Sciences University, Issue 35 ,July 2013.
4- The Strategic Vision in the Hotels Organizations ,the Arabic Tourism Association Magazine ,2013 .
5- The Perceived Value of  Hotels’ Services  ,the Arabic Tourism Association Magazine ,2013 .
6-  T.Q.M. in the Iraqi Hotels (Justifications and Requirements), Administration &Economics Specified Magazine ,Issue 108 ,Year 2016.
7- The Impact of Human Resources Training In Achieving The Competitive Advantage, Journal of Baghdad College of Economic Sciences University.
8-  The impact of Knowledge Management in Raising the Organizational Innovation" "Level A field study in Iraqi Hotels, approved for  publishing in (Bayt AL-Hikma)Magazine .
9- The  Impact of  Task Environment  Characteristics In  Determining The Nature  Of Organizational Culture, approved for publishing in (Bayt AL-Hikma)Magazine.
10-  The Role of Human Resources Information System in Jobs’ Re-Designing, approved for  publishing in (Bayt AL-Hikma)Magazine  

PROFFESSIONAL DEVELOPMENT

1- Participation in AL-Najaf Tourism Conference 2008.
2- Participation in The 10th  College of Administration &Economics Conference ,2010.
3- Participation in The Religious Tourism Seminar ,2010.
4- Participation in World Financial crisis Seminar ,2010
5-  Participation in The Arabian Association of  Travel  Agencies Conference  2013 (Sharm El-Shaikh)  
6-  Participation in The Arabian Hotels’  Association Conference 2013  (Sharm El-Shaikh)  
7- Marshes Seminar in the College of Tourism Sciences,2017. 

